
PROTOKÓŁ NR 2/2019 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społeczno-Socjalnych 

w dniu 15 stycznia 2019r. 

 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Wybór wiceprzewodniczącego Komisji. 

2. Analiza i opinia projektów uchwał na Sesję Rady Gminy. 

3. Sporządzenie sprawozdanie z pracy Komisji za 2018r. oraz opracowanie planu pracy 

Komisji na 2019r. 

 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

1. Pan Andrzej Kordylas – Wójt Gminy Damnica 

2. Pan Kazimierz Kozina – Przewodniczący Rady 

3. Pani Marta Bursztynowicz – Sekretarz Gminy 

4. Pani Joanna Michalska – Skarbnik Gminy 

5. Pracownicy Urzędu odpowiedzialni za przygotowanie projektów uchwał. 

 

Ad. 1 

Komisja Oświaty i Spraw Społeczno-Socjalnych dokonała wyboru wiceprzewodniczącego 

Komisji. 

 

Zgłoszono następujących kandydatów na wiceprzewodniczącego Komisji: 

1. Monika Hetnarowicz - wyraziła zgodę 

 

Wiceprzewodniczącą Komisji w głosowaniu jawnym jednogłośnie wybrana została Monika 

Hetnarowicz. 

 

Ad. 2 

Komisja omówiła i pozytywnie zaopiniowała następujące projekty uchwał: 

 

1. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli współdziałania z: Gminą Dębnica Kaszubska, 

Gminą Słupsk, Gminą Potęgowo przy realizacji Projektu partnerskiego "Modernizacja 

instalacji co i cwu w obiektach użyteczności publicznej gmin powiatu słupskiego" w 

ramach Regionalnego Programu Operacyjnego dla Województwa Pomorskiego na lata 

2014-2020 (Działanie 10.4 Redukcja Emisji) 

Projekt uchwały omówiła Inspektor J. Jarominiak. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 

2. Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XIX/207/17 Rady Gminy Damnica z dnia                 

9 lutego 2017r. w sprawie uchwalenia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Damnica 

do 2020 roku. 



Projekt uchwały omówiła Inspektor J. Jarominiak. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 

3. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2019r. 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik J. Michalska. 

W dziale 700 - "Gospodarka mieszkaniowa" rozdziale 70005 - "Gospodarka gruntami                                   

i nieruchomościami zwiększa się plan o kwotę 74 000,00 zł poprzez następujące zmiany:  

1. Zmniejsza się wartość zadania inwestycyjnego pod nazwą "Dokumentacja techniczna 

adaptacji budynku szkoły w Domaradzu na potrzeby realizacji zadań własnych gminy" o 16 

000,00 zł  w związku z planowanym niższym wykonaniem tego zadania.   

2. Zwiększa się środki o kwotę 90 000,00 zł wprowadzając nowe zadanie inwestycyjne pod 

nazwą „Przebudowa budynku po remizie strażackiej”.   

W dziale 900 - „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” rozdziale 90005 – „Ochrona 

powietrza atmosferycznego i klimatu” zwiększa się plan o kwotę 16 000,00 zł z przeznaczeniem 

na sporządzenie dokumentacji niezbędnej do złożenia wniosku o dofinansowanie ze środków 

Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego nowego zadania inwestycyjnego 

"Modernizacja instalacji co i cwu w obiektach użyteczności publicznej gmin powiatu 

słupskiego - wymiana kotłów w urzędzie Gminy Damnica oraz budynku po starej remizie 

strażackiej w Damnicy".    

W dziale 926 – „Kultura fizyczna” rozdziale 92695 - „Pozostała działalność” zmniejsza się plan 

o kwotę 90 000,00 zł do wysokości planowanych wydatków. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas wyjaśnił, iż obiekt po remizie strażackiej zostanie zaadaptowany na 

siedzibę Zakładu Gospodarki Komunalnej. W chwili obecnej pracownicy ZGK pracują w 

niedopuszczalnych warunkach. Pracownicy fizyczni nie mają szatni, prysznica, pomieszczenie 

gdzie mogliby zjeść śniadanie. Natomiast pracownicy administracyjni pracują w jednym 

pomieszczeniu (4 osoby). Zakłada się na piętrze budynku wykonanie pomieszczeń biurowych, 

natomiast na parterze miejsce na 2 ciągniki oraz szatnia i prysznic dla pracowników fizycznych. 

 

Komisja pozytywnie opiniuje przedstawiony projekt uchwały. 

 

4. Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Projekt uchwały omówiła Inspektor B. Obert. 

W dniu 14 grudnia 2018 roku  podpisane zostały umowy na odbiór odpadów komunalnych z 

terenu nieruchomości zamieszkałych od wszystkich mieszkańców gminy Damnica oraz umowa 

na zagospodarowanie tych odpadów wraz z prowadzeniem punktu PSZOK w miejscowości 

Karzniczka na łączną kwotę 873 880 złotych brutto. 

Wzrost stawek opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi spowodowany jest tym, iż 

koszt systemu jest znacznie wyższy niż obecne wpływy z opłat za odpady komunalne od 

mieszkańców. System musi się bilansować, czyli wpływy powinny być równe wydatkom             

z założenia art.6r ustawy.  



Na wzrost cen ma wpływ wiele czynników: inflacja, zmiany cen za energię elektryczną, wzrost 

cen paliwa, koszty utrzymania pracownika, wzrost opłaty środowiskowej za składowanie 1 tony 

odpadów na RIPOK, wzrost stawki za ubezpieczenie składowiska. 

Kwota jaką gmina jest zobowiązana zapłacić w 2019r. do 861.919 zł. 

Na dzień 31.12.2018r. przypis opłaty ze złożonych deklaracji wg obowiązujących stawek 

wynosi 644.649 zł., co oznacza, że na dzień 01.001.2019r. w budżecie gminy brakuje kwota 

217.270 zł. Jeżeli gmina pozostanie przy obecnych stawkach system nie będzie się bilansował. 

Z ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach wynika, iż system winien się 

bilansować tzn. z pobieranych opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi gmina 

pokrywa  koszty odbioru, transportu i zagospodarowania odpadów, utrzymania i prowadzenia 

punktu PSZOK a także koszty obsługi administracyjnej systemu. Obecnie koszty systemu są 

znacznie wyższe niż wpływy od mieszkańców. 

Ze złożonych deklaracji wynika, że na terenie gminy zamieszkuje 4.500 osób. Ponad 3.800 

zadeklarowało segregację odpadów a niecałe 700, że nie będzie segregować. Od pierwszych 

dni stycznia zauważa się tendencję do składania korekt deklaracji, w których mieszkańcy 

przechodzą na segregację odpadów. 

Wójt Gminy A. Kordylas wyjaśnił, że przez ostatnich kilka lat system nie bilansował się i gmina 

dokładała do kosztów z budżetu. W projekcie uchwały proponuje się, aby opłata ponoszona 

była od osoby w gospodarstwie domowym. W dobie Programu 500+ nie ma potrzeby, aby 

stosować ulgi dla rodzin wielodzietnych, ponieważ już w gospodarstwie domowym                       

4-osobowym może być jedno 500zł. Ponadto należy szukać skutecznych sposobów egzekucji 

opłaty. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 

5. Projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości, w tym terminu                          

i miejsca składania deklaracji. 

Projekt uchwały omówiła Inspektor B. Obert. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego wraz                      

z udziałem w nieruchomości na rzecz najemcy. 

Projekt uchwały omówiła Inspektor B. Maruszewska-Sikora. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

Projekt uchwały omówiła Inspektor B. Maruszewska-Sikora. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 



8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 

nieruchomościach stanowiących własność Gminy Damnica - nieruchomości nr 233/31, nr 

229/51, nr 182/19. 

Projekt uchwały omówiła Inspektor B. Maruszewska-Sikora. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 

nieruchomościach stanowiących własność Gminy Damnica - nieruchomość nr 164/1. 

Projekt uchwały omówiła Inspektor B. Maruszewska-Sikora. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 

nieruchomościach stanowiących własność Gminy Damnica - nieruchomość nr 5/10 

Projekt uchwały omówiła Inspektor B. Maruszewska-Sikora. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2019. 

 

Projekt uchwały omówiła Przewodnicząca GKRPA J. Sobolewska. 

Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w gminie Damnica na rok 2019, stanowiący załącznik do 

niniejszej uchwały, przedstawia zadania własne gminy, zgodnie z ustawą z dnia 26 października 

1986 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 

Realizacja zadań w tym obszarze będzie miała na celu ograniczenie występowania 

negatywnych zjawisk będących skutkiem nadużywania środków psychoaktywnych przez 

rozwój działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów uzależnień, 

niwelowanie dostępu dzieci i młodzieży do nikotyny i alkoholu czy innych substancji, wzrost 

świadomości społecznej  nt. współczesnych zagrożeń, nabycie umiejętności reagowania w 

sytuacjach stresowych oraz rozwiązywania konfliktów, wzrost świadomości w zakresie 

możliwości uzyskania pomocy, poprawa funkcjonowania rodziny, integracja społeczna                  

i zawodowa osób uzależnionych oraz doskonalenie współpracy pomiędzy instytucjami 

zaangażowanymi w realizację Programu.   

 

Przewodnicząca Komisji S. Seweryńska jest przeciwna zakupowi kolejnego alkomatu dla 

Policji. Proponuje, aby  w ramach środków planowanych na zakup alkomatu zakupić 

narkotesty. 

 

Komisja Oświaty i Spraw Społeczno-Socjalnych akceptuje propozycję zakupu narkotestów. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Ad 3. 

Komisja sporządziła sprawozdanie z pracy Komisji za 2018r. 

W załączeniu do niniejszego protokołu. 



 

Komisja opracowała plan pracy Komisji na 2019r. 

W załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Komisja ustaliła, iż posiedzenie Komisji w przedmiocie omówienia projektów uchwał na sesję 

Rady Gminy będą odbywały się w ostatni wtorek miesiąca o godz. 13:00. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokółowała        Przewodnicząca 

Barbara Imińska       Sławomira Seweryńska 

 


